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IZVJEŠĆE O RADU POVJERENSTVA ZA OSIGURAVANJE I UNAPREĐIVANJE KVALITETE 

VISOKOG OBRAZOVANJA ZA AKADEMSKU GODINU 2022./2023. 

 

Povjerenstvo za osiguravanje i unapređivanje kvalitete Pravnog fakulteta Sveučilišta Josipa 

Jurja Strossmayera (u nastavku: Povjerenstvo) izradilo je izvješće o svomu radu za akademsku 

godinu 2022./2023. a pripremljeno je za sjednicu Fakultetskog vijeća Pravnog fakulteta Osijek, 

25. rujna 2023. godine.  

Povjerenstvo je u akademskoj godini 2021./2022. djelovalo u sljedećem sastavu:  

 

1. Izv. prof. dr. sc. Katarina Marošević, predsjednica Povjerenstva 

2. Doc. dr. sc. Jelena Kasap, zamjenica predsjednice i članica 

3. Doc. dr. sc. Ana Đanić Čeko, članica 

4. Gordana Horvat, mag. act. soc., predstavnica asistenata, članica 

5. Božidar Horvat, dipl. iur., sudac Županijskog suda u Osijeku, vanjski član 

6. Andreas Mlikota, dipl. iur., predsjednik Odvjetničkog zbora Osijek, vanjski član 

7. Ivana Perišić, predstavnica studenata, članica. 

 

U akademskoj godini 2022./2023. Povjerenstvo se sastalo tri puta – 10. listopada 2022. godine, 

31. ožujka 2023. godine te 25. rujna 2023. godine. Rad Povjerenstva se odvija u okviru sjednica 

koje saziva predsjednica Povjerenstva, no i članovi Povjerenstva su u mogućnosti zatražiti 

sazivanje sjednice Povjerenstva. Rad Povjerenstva je transparentan, vidljiv za praćenje na 

službenoj stranici Pravnog fakulteta Osijek, a članovi Povjerenstva redovito su sudjelovali u 

radu Povjerenstva. Članovi Povjerenstva pozvani su svaki puta prilikom obavijesti o terminu 

održavanja Povjerenstva zatražiti i dodatno neku od točaka dnevnog reda i zatražiti da se o istoj 

raspravi. Povjerenstvo je raspravljalo o pitanjima važnima za sustav kvalitete na Pravnom 

fakultetu Osijek te temeljem sastanaka daje preporuke Upravi, jedanput godišnje, na kraju 

akademske godine. Preporuke proizlaze iz zaključaka točaka na održanim sastancima 

Povjerenstva.  

Pitanja o kojima se raspravljalo usmjerena su osnaživanju postojećih nastavnih, ali i 

organizacijskih aktivnosti vezanih uz nastavu i suradnju sa vanjskim dionicima Fakulteta. Kako 

je u Izvješću stručnog Povjerenstva o reakreditaciji Pravnog fakulteta Osijek Sveučilišta Josipa 

Jurja Strossmayera u Osijeku jedna od preporuka bila i poboljšanje kvalitete Stručnog 

prijediplomskog studija Upravni studij, Povjerenstvo za kvalitetu raspravljalo je o mehanizmima 



kojima bi se kvaliteta navedenog studija mogla poboljšati. Među zaključcima je potreba 

osiguranja većeg stupnja suradnje sa praktičarima u sadržaju nastavnog procesa svih kolegija u 

kojima je navedeno moguće. Ujedno, izražena je potreba žurnosti u postupcima 

osuvremenjivanja studijskog programa Stručnog prijediplomskog studija Upravni studij i 

uvođenja novih kolegija usklađenih sa potrebama tržišta rada. Ujedno se ističe potreba praćenja 

sveučilišta/veleučilišta unutar kojih postoje isti ili slični studijski programi, kako bi analizirali 

ponudu već postojećih programa. Nadalje, Povjerenstvo je usuglašeno oko ideje te o 

mogućnosti koordinacije sa članovima Odvjetničkog zbora voljnih za uključivanjem u praktični 

dio nastave na Stručnom prijediplomskom studiju Upravni studij. U svrhu dodatnog osiguranja 

kvalitete, stav je članova o nužnoj organizaciji posjeta nadležnim institucijama, važnima za 

osiguranje prakse na stručnom upravnom studiju radi kvalitetnijeg profesionalnog života i struke 

- u segmentima omogućavanja djelovanja, ovlasti i de facto funkcioniranja, kao i u svrhu 

osnaživanja institucijske suradnje sa drugim tijelima u okviru sustava državne uprave. U svrhu 

zadovoljavanja kriterija internacionalnosti, pri čemu se ne misli samo na praksu Stručnog 

prijediplomskog studija Upravni studij, nego i na svim drugim studijskim programima, 

Povjerenstvo je iznimno važnom točkom ocijenilo potrebu internacionalizacije. Naime, postoji 

potreba usmjerenog utjecaja na poticanje međunarodne suradnje studenata, i na višim, na nižim 

studijskim godinama, neovisno o studijskom programu. Za navedeni cilj i svrhu Povjerenstvo 

ističe važnost dodatnog aktiviranja mentora generacije, gdje bi se studentima na nižim 

godinama studija približile mogućnosti i modaliteti ostvarivanja međunarodne suradnje, tj. 

boravka na nekim drugim fakultetima u okviru programa Erasmus. Navedene informacije 

omogućile bi i jednostavniju prohodnost informacija, ali i realizaciju mobilnosti zainteresiranih 

studenata čime bi se ujedno olakšao rad i Erasmus koordinatoru - kako u regrutiranju većeg 

broja studenata spremnih na odlaznu mobilnost, također i bolju podlogu za dolazne studente tj. 

dolaznu mobilnost.   

Nadalje, Povjerenstvo je suglasno i oko potrebe postupka vrednovanja angažmana studenata u 

pravnim klinikama. Naime, predlaže se da se sa predstavnicima klinika jasno dogovori daljnje 

korake u vrednovanju studentskog rada za angažman u sklopu pravne klinike. Povjerenstvo je 

posebnu pozornost posvetilo i potrebama izvanrednih studenata. Naime, izvanredni studenti 

uglavnom su dostupni u poslijepodnevnim satima kada više nemaju mogućnost dolaska u 

službu za studente. Stoga se raspravljalo o potrebi prilagođavanja rada kako bi se minimizirale 

prepreke ostvarenja prava i za izvanredne studente u čemu je Povjerenstvo suglasno. 

Reorganizacija pristupa referadi za izvanredne studente predlaže se na način rada barem 

jednog dana u tjednu u poslijepodnevnom terminu ili organizaciju rada izvan uobičajenog 

termina uz raniju najavu e-mailom, ili u konačnici, ukoliko je isto moguće samo putem e-maila. 

Osim navedenoga kao dodatna prepreka javila se u nekoliko navrata i nemogućnost korištenja 

internet pristupa tj. ograničen internet pristup. Stoga Povjerenstvo predlaže, a radi potrebe i 

mogućnosti korištenja intrnetskog pristupa za sve studente koji se nalaze u prostorijama u 

kojima se izvodi nastava na Pravnom fakultetu Osijek, izvršiti provjeru dostupnosti internetskog 

pristupa neposredno prije početka akademske godine. Također, napori Povjerenstva usmjereni 

su raspravi oko ujednačavanja procedura u statusu redovitih studenata, a za posebne uvjete 

kada studenti nisu u mogućnosti prisustvovati na nastavi, iako ih njihov status redovitog 

studenta obvezuje na sudjelovanje u nastavi. Povjerenstvo je suglasno oko potrebe 

ujednačenog postupanja u slučajevima kada redoviti studenti nisu prisustvovali u dovoljnom 

postotku prisutnosti na nastavi niti zatražili status mirovanja obveza te za nadležnost navode 

Pravilnik o studijima i studiranju. 



Kako je i evidentno Povjerenstvo na svojim sastancima raspravlja o brojnim temama, pri čemu 

su članovi Povjerenstva osim sudjelovanja na sastancima Povjerenstva uključeni i u  

organizaciju važnih događaja na Pravnom fakultetu Osijek i za Pravni fakultet Osijek (djelovanje 

u sklopu Zelene Pravne Klinike, organizaciju konferencija, provođenje, tumačenje rezultata i 

provedbe sastanka za implementaciju promjena u okviru stručne prakse, organiziranje i posjet 

vanjskih dionika na predavanjima na kolegijima studijskih programa Pravnog fakulteta Osijek, i 

brojnih drugih). Predsjednica Povjerenstva sudjeluje aktivno i na edukacijama u području 

kvalitete. 

 

U Osijeku, 27. rujna 2023. godine  

Predsjednica Povjerenstva za osiguranje i  
unapređivanje kvalitete Pravnog fakulteta Osijek  

Izv. prof. dr. sc. Katarina Marošević 
 

___________________ 


